



**ПОСОЛЬСТВО
РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ**

MODTAGET
LEDELSESSEKRETARIATET

Dato 21/4-17 kl.

Copenhagen, April «21», 2017

Dear Ms. Kjærsgaard,

I hereby forward to you copies of the appeal of the Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation “Regarding the illegal use of military force by the United States of America against the Syrian Arab Republic” and the Council of the Federation’s resolution on this appeal.

Respectfully yours,

Mikhail V. VANIN
Ambassador of the Russian Federation
to the Kingdom of Denmark

MS. PIA KJÆRSGAARD
SPEAKER
OF THE FOLKETING
-Copenhagen-

RESOLUTION

THE COUNCIL OF THE FEDERATION OF THE FEDERAL ASSEMBLY OF THE RUSSIAN FEDERATION

on the Appeal of the Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation regarding the illegal use of military force by the United States of America against the Syrian Arab Republic

The Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation **resolves:**

1. To adopt the Appeal of the Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation regarding the illegal use of military force by the United States of America against the Syrian Arab Republic.

2. To submit the above mentioned Appeal to the President of the Russian Federation, the Government of the Russian Federation, parliaments of foreign states and international parliamentary organisations.

3. The present Resolution enters into force on the day of adoption thereof.

Chairperson of the Council of the Federation
of the Federal Assembly
of the Russian Federation

V.I.MATVIENKO

Moscow,
April 12, 2017

**APPEAL OF THE COUNCIL OF THE FEDERATION OF THE
FEDERAL ASSEMBLY OF THE RUSSIAN FEDERATION**

**regarding the illegal use of military force by the United States of America
against the Syrian Arab Republic**

The Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation is deeply indignant at the missile strike carried out by the armed forces of the United States of America against the Syrian Arab Republic by the order of the President of the United States of America.

The massive poisoning of civilians by chemical agents in the Syrian Idlib Province on April 4, 2017 was used as a pretext for a missile strike. At the moment of the U.S. missile strike there was not a single independent and objective conclusion on the real circumstances of what happened and on who should be responsible for this tragedy. At the same time, according to the Organisation for the Prohibition of Chemical Weapons, the armed forces of Syria do not currently possess stockpiles of chemical weapon agents.

Considering the above-mentioned military operation of the USA to be an act of aggression against a sovereign state, the Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation insists on a thorough investigation of all circumstances of the use of armed force by USA against Syria on April 7, 2017. The United States of America have previously repeatedly unilaterally used armed force without having legitimate basis for that. The aggressive actions of the USA should not be left without a proper evaluation by the international community as it happened with the aggression against Iraq in 2003.

The information and propaganda campaign around the events in the Idlib Province, which was purposefully carried out by a range of Western countries and their allies in the Middle East, was aimed not only at bringing unfounded

accusations against the legitimate authorities of Syria but also at the factual justification of the following acts of force by the USA against this sovereign state in violation of international law. It is necessary to remind of the responsibility of the politicians and the mass-media for distribution of unverified and intentionally distorted and incorrect information with the purpose of forming a negative attitude of the world community towards diverse states.

The Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation is convinced that the missile strike of April 7, 2017 has been a blow to the Syrian peace process, to the inter-Syrian negotiations in Geneva and Astana, to those who fight against the international terrorist groups. Moreover, the actions of the USA seriously undermine the ongoing efforts to combat terrorism, above all IS, which is behind all latest bloody terrorist attacks. In this regard the task of establishing an anti-terrorist coalition is more relevant than ever. It is well understood in Russia, just having suffered a cruel terrorist attack in Saint-Petersburg.

The Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation strongly supports the actions of the President of the Russian Federation V.V.Putin, aimed at the peaceful settlement in Syria and which are in complete accordance with the national interests of our country, its international obligations, including the obligations in accordance with the Convention on the Prohibition of the Development, Production, Stockpiling and Use of Chemical Weapons and on their Destruction of January 13, 1993.

The members of the Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation express their sincere condolences to the families and relatives of the victims of the poisoning by chemical agents in the Idlib Province on April 4, 2017 and the missile strike by the USA on the Syrian military object on April 7, 2017, and wish the injured a speedy recovery.

The Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation reiterates its solidarity with the People's Council of the Syrian Arab

Republic and willingness to continue the bilateral and multilateral efforts in the format of the parliamentary diplomacy to promote the inter-Syrian peace dialogue.

The Council of the Federation of the Federal Assembly of the Russian Federation calls upon the parliaments of foreign states to strongly condemn the illegal actions of the USA against a sovereign state – the Syrian Arab Republic, as well as to support the efforts to promote the settlement of the conflict based solely on the resolutions of the Security Council of the United Nations.

**The Council of the Federation
of the Federal Assembly
of the Russian Federation**



ПОСТАНОВЛЕНИЕ СОВЕТА ФЕДЕРАЦИИ ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

О Заявлении Совета Федерации Федерального Собрания Российской Федерации в связи с противоправным применением Соединенными Штатами Америки вооруженной силы против Сирийской Арабской Республики

Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации постановляет:

1. Принять Заявление Совета Федерации Федерального Собрания Российской Федерации в связи с противоправным применением Соединенными Штатами Америки вооруженной силы против Сирийской Арабской Республики.

2. Направить указанное Заявление Президенту Российской Федерации, в Правительство Российской Федерации, парламенты иностранных государств и международные парламентские организации.

3. Настоящее постановление вступает в силу со дня его принятия.

Председатель
Совета Федерации
Федерального Собрания
Российской Федерации



В.И. МАТВИЕНКО

Москва
12 апреля 2017 года
№ 87-СФ



ЗАЯВЛЕНИЕ

СОВЕТА ФЕДЕРАЦИИ

ФЕДЕРАЛЬНОГО СОБРАНИЯ РОССИЙСКОЙ ФЕДЕРАЦИИ

**в связи с противоправным применением
Соединенными Штатами Америки вооруженной силы
против Сирийской Арабской Республики**

Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации глубоко возмущен ракетной атакой, совершенной вооруженными силами Соединенных Штатов Америки против Сирийской Арабской Республики по приказу Президента Соединенных Штатов Америки.

В качестве предлога для ракетной атаки было использовано массовое отравление мирного населения химическими веществами в сирийской провинции Идлиб 4 апреля 2017 года. На момент нанесения ракетного удара США не было ни одного независимого и объективного заключения о реальных обстоятельствах произошедшего, о том, кто именно должен нести ответственность за эту трагедию. В то же время, по данным Организации по запрещению химического оружия, сирийские вооруженные силы в настоящее время не располагают запасами химического оружия.

Расценивая указанную военную операцию США как акт агрессии против суверенного государства, Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации настаивает на тщательном расследовании всех обстоятельств применения США вооруженной силы против Сирии 7 апреля 2017 года. Соединенные Штаты Америки и ранее неоднократно в одностороннем порядке использовали вооруженную силу, не имея легитимных оснований для этого. Агрессивные действия США не должны оставаться без

должной оценки международного сообщества, как это произошло с агрессией против Ирака в 2003 году.

Информационно-пропагандистская кампания вокруг событий в провинции Идлиб, целенаправленно проводившаяся рядом западных государств и их союзниками в Ближневосточном регионе, была направлена не только на выдвижение необоснованных обвинений в адрес законных властей Сирии, но и на фактическое оправдание последующих силовых действий США против этого суверенного государства в нарушение международного права. Необходимо напомнить об ответственности политиков и средств массовой информации за распространение непроверенной, сознательно искаженной и некорректной информации с целью формирования у мировой общественности негативного отношения к тем или иным государствам.

Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации убежден в том, что ракетная атака 7 апреля 2017 года стала ударом по мирному процессу в Сирии, по межсирийским переговорам в Женеве и Астане, по тем, кто сражается с международными террористическими группировками. Более того, действия США серьезно подрывают предпринимаемые усилия по борьбе с терроризмом, прежде всего с ИГИЛ, которое стоит за всеми последними кровавыми террористическими актами. В связи с этим задача создания антитеррористической коалиции как никогда актуальна. Это хорошо понимают в России, только что пережившей жестокий террористический акт в Санкт-Петербурге.

Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации решительно поддерживает действия Президента Российской Федерации В.В.Путина, которые направлены на мирное урегулирование в Сирии и полностью отвечают национальным интересам нашей страны, ее международным обязательствам, в том числе обязательствам по Конвенции о запрещении разработки, производства, накопления и применения химического оружия и о его уничтожении от 13 января 1993 года.

Члены Совета Федерации Федерального Собрания Российской Федерации выражают искренние соболезнования родным и близким жертв отравления химическими веществами в провинции Идлиб 4 апреля 2017 года и ракетной атаки США на

сирийский военный объект 7 апреля 2017 года и желают скорейшего выздоровления пострадавшим.

Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации подтверждает солидарность с Народным Советом Сирийской Арабской Республики и готовность к продолжению двусторонних и многосторонних усилий в формате парламентской дипломатии по содействию межсирийскому мирному диалогу.

Совет Федерации Федерального Собрания Российской Федерации призывает парламенты иностранных государств решительно осудить противоправные действия США против суверенного государства – Сирийской Арабской Республики, а также поддержать усилия по содействию урегулированию конфликта исключительно на основе резолюций Совета Безопасности Организации Объединенных Наций.



**Совет Федерации
Федерального Собрания
Российской Федерации**